
 

 

   

Protokół Nr 21.2017 

z obrad Sesji Rady Gminy Dubicze Cerkiewne, 

 która odbyła się w dniu 31 października  2017r. 

w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury, Sportu i Rekreacji w Dubiczach 

Cerkiewnych. 

 Stan rady - 15 

Obecni radni – 15 

 

Radni Rady Gminy obecni na sesji : 

(zgodnie z listą obecności) 

1. Czykwin Mikołaj 

2. Misiejuk Włodzimierz 

3. Czmiel Jan 

4. Karpiuk Jerzy 

5. Kot Michał 

6. Kendyś Wiktor 

7. Oksentiuk Nina 

8. Rybak Mikołaj 

9. Szimoniuk Walentyna 

10. Szymaniuk Irena 

11. Mikulicz Leon 

12. Korch Wieczysław 

13. Leoniuk Mikołaja 

14. Holonko Mikołaj 

15. Andrzej Karpiuk 

Ponadto w sesji udział wzięli : 

 1. Leon Małaszewski – Wójt Gminy Dubicze Cerkiewne 



2. Mikołaj Ławrynowicz – Sekretarz Gminy Dubicze Cerkiewne 

3. Jarosław Gerasimiuk- Radny Powiatu Hajnowskiego 

4. Jan Korcz - Radny Powiatu Hajnowskiego 

5. Mirosław Romaniuk – Starosta Hajnowski 

6. Andrzej Podgajecki – Za-ca Komendanta  Placówki Straży Granicznej w Dubiczach 

Cerkiewnych 

7. Włodzimierz Pietroczuk – Radny Województwa Podlaskiego. 

8. Anna Kulik – Skarbnik Gminy Dubicze Cerkiewne. 

 

oraz sołtysi wsi:   

1. Irena Kiryluk 

4. Maria Niczyporuk 

5. Anna Charytoniuk 

            Przewodniczący Rady Gminy Jerzy Karpiuk o godz. 12.00 otworzył 21  zwyczajną Sesję 

 Rady Gminy. Stwierdził obecność 15 radnych, co umożliwia podejmowanie prawomocnych uchwał. 

Przywitał zaproszonych gości, Wójta Gminy, radnych, sołtysów oraz wszystkich pozostałych 

uczestniczących w sesji (listy obecności radnych i gości uczestniczących w obradach stanowią 

załącznik do protokołu). 

Do punktu 2 

            Przewodniczący Rady Gminy Pan Jerzy Karpiuk odczytał   porządek obrad, który brzmi 

następująco: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Wójta Gminy o działalności między sesjami. 

5. Interpelacje i zapytania radnych. 

6. Podjęcie uchwał w sprawie: 

 

1) obniżenia wysokości  stawki za zajęcie pasa drogowego na terenie Gminy Dubicze Cerkiewne. 

2) stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkolno  - Oświatowego w Dubiczach 

Cerkiewnych w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Dubiczach Cerkiewnych. 

3) zmiany uchwały w sprawie Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Dubicze Cerkiewne. 

4) przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar w 

Rodzinie  w  Gminie Dubicze Cerkiewne na lata 2017 – 2022. 

5) zmian w budżecie gminy. 

6) zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubicze Cerkiewne na lata 2017 - 2020 

 



 

7. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

8. Sprawy różne. 

9. Zamknięcie 21 Sesji Rady Gminy 

 

 Przewodniczący Rady  zwrócił się do Rady Gminy  o zgłaszanie ewentualnych wniosków i 

propozycji zmian lub poprawek do porządku obrad. 

 Radni nie wnieśli zmian. 

Rada Gminy w głosowaniu jawnym jednogłośnie (15 obecnych, 15 głosów „za”) przyjęła powyższy 

porządek obrad. 

 

Do punktu 3 

            Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że protokół z poprzedniej sesji znajduje się na 

stoliku protokolanta. Stwierdził on, że jeżeli do końca sesji nie zostaną zgłoszone poprawki lub uwagi 

będzie uważał, że protokół został przyjęty. 

 

Do punktu 4 

  

   Wójt Gminy Leon Małaszewski  poinformował o swej działalności między sesjami.                    Na 

wstępie podkreślił, że ze względu na braki kadrowe dotyczące pracowników gospodarki komunalnej 

nie wykonano zbyt wielu  prac w terenie. 

 W omawianym okresie wójt realizował wnioski radnych zgłoszone na poprzedniej sesji takie jak: 

Wniosek radnego wsi Witowo Pana Wieczysława Korch dotyczący wyrównania drogi leśnej Stacja 

Witowo-Pasieczniki Małe został zrealizowany poprzez wyrównanie powierzchni żwirowej. 

Kolejny wniosek dotyczył sprzedaży mieszkań w bloku mieszkalnym przy ulicy Głównej 1A. Wójt 

poinformował, że  ogłoszony został przetarg na dwa mieszkania i na jedno z nich  wpłacono wadium. 

Wójt  ma nadzieję, że zostanie ono sprzedane. Jednocześnie podkreśli on, że mieszkania, które Gmina 

zamierza sprzedać są zwolnione z podatku Vat. 

Wniosek dotyczący ścięcia suchych drzew na drogach powiatowych został zrealizowany przez 

Zarząd Dróg Powiatowych. 

Wniosek radnego sołectwa Starzyna i Górny Gród  Pana Wiktora Kendyś dotyczył wyrównania 

nierówności na drodze gminnej do miejscowości Wygon. Wniosek został zrealizowany poprzez 

nawiezienie żwiru przez pracowników Urzędu Gminy. 

Odkrzaczanie drogi zostanie zrealizowane w innym terminie. 



Wniosek radnego wsi  Tofiłowce  Pana Mikołaja Rybak dotyczący nawiezienia żwiru na drogę w 

miejscowości Tofiłowce został wykonany przez Zarząd Dróg Powiatowych w Hajnówce poprzez 

wyrównanie równiarką i zagęszczenie walcem. 

Wniosek radnej wsi Stary Kornin  Pani Niny Oksentiuk dotyczący zapalenia oświetlenia  ulicznego 

w miejscowości Stary Kornin przez całą noc w dniach 6-7 sierpnia został zrealizowany. 

Wniosek radnego wsi  Rutka   Pana Mikołaja Leoniuk dotyczący nawiezienia żwirem drogi w 

miejscowości Rutka zostanie wykonany  z  materiałów pozostałych po zakończeniu budowy drogi w 

Jelonce. 

Wnioski radnego sołectwa Werstok i Wojnówka Pana Jerzego Karpiuk dotyczące nawiezienia żwiru 

na zjeździe z asfaltu w miejscowości Werstok został zrealizowany przez pracowników Urzędu Gminy. 

Żwir nawieziony też został na drogę w kierunku Kuraszewa oraz drogę Dubicze Cerkiewne – 

Starzyna. 

Wnioski radnego sołectwa Jelonka i Czechy Orlańskie Pana Jana Czmiel dotyczący odkrzaczania 

dróg dojazdowych do łąk został wykonany przez pracowników Urzędu Gminy. Drugi wniosek 

dotyczący wycięcia 2 lip i 2 topoli zostanie zrealizowany po otrzymaniu zezwolenie na ścięcie ze 

Starostwa Powiatowego. 

Wnioski radnego sołectwa Długi Bród  Pana Andrzeja Karpiuk zostały wykonany poprzez połączenie 

istniejącej jezdni asfaltowej z brakującym odcinkiem drogi żwirowej (około 10m) z miejscowością  

Długi Bród. Kolejny wniosek dotyczący ustawienia znaku w miejscowości Długi Bród  od ściany 

lasu  jest w trakcie realizacji. Tablica została wykonana, słupek został wmurowany i po umocnieniu 

się betonu zostanie zamontowana tablica. 

Wójt gminy poinformował też, że zostały wykonane posadzki w remizach w Starym Korninie i 

Werstoku z dotacji KG PSP. 

Odebrane zostały również roboty budowlane przy przebudowie drogi gminnej w miejscowości 

Jelonka w zakresie wykonania podbudowy. Podczas wykonywania prac budowlanych była kontrola 

z Regionalnej Dyrekcji Lasów Państwowych w Białymstoku, która stwierdziła, że prace 

wykonywane są wzorcowo. Obecnie wykonany jest już drugi etap budowy drogi tj. potrójnie 

utrwalony grys i emulsja asfaltowa, ale prace jeszcze nie zostały odebrane. 

W świetlicy wiejskiej w Wojnówce wykonywane są prace związane z budową łazienki i sanitariatu. 

Odkrzaczone też zostały drogi gminne Grabowiec – Czechy Orlańskie oraz Tofiłowce – Rutka. 

Na drogach gminnych były wykonywane równania dróg sprzętem gminnym. 

Ukończone zostały prace przy elewacji budynku administracyjnego  Urzędu Gminy. 



 Informacja Wójta Gminy została przyjęta   przez Radę. 

 

 

Do punktu 5 

Radny  sołectwa Witowo  Pan Wieczysław Korch na wstępie swego wystąpienia 

podziękował za usunięcie  olch na drodze powiatowej Witowo stacja – Witowo. 

Następnie  poinformował, że na drodze powiatowej Witowo stacja - Witowo leżą konary drzew 

sięgające asfaltu i nie wiadomo gdzie jest granica rozdzielająca pas drogi od działek leśnych. 

Wzdłuż tej drogi są też działki leśne osób prywatnych, których należałoby poinformować, że ich 

drzewa zagrażają bezpieczeństwu w ruchu drogowym. 

Drugi wniosek dotyczył złej nawierzchni  drogi gminnej Witowo – Pasieczniki Małe oraz Witowo 

stacja – Pasieczniki Małe podkreślając, że z Pasiecznik Małych dowożona jest pacjentka na dializy. 

Wniosek Pana Mikołaja Czykwin radnego wsi Dubicze Cerkiewne dotyczył: 

- scalenia gruntów w  miejscowości Dubicze Cerkiewne i Istok 

Wniosek Pana Mikołaja Holonko radnego wsi Jagodniki w sprawie: 

- naprawy drogi Jagodniki do drogi wojewódzkiej poprzez ścięcie pobocza i odmulenie rowów 

Wniosek Pana Mikołaja Rybak radnego wsi Tofiłowce w sprawie: 

- odkrzaczenia drogi Tofiłowce - Koryciski 

Wniosek Pana Andrzeja Karpik  radnego sołectwa Długi Bród w sprawie: 

- naprawy  niebezpiecznych wyrw na drogach gminnych Wiluki – Werstok i Krugłe 

Wniosek Pana Wiktora Kendyś   radnego sołectwa Starzyna w sprawie: 

- usunięcia 3 niebezpiecznych topoli na drodze Wojnówka - Policzna 

Wniosek Pana Leona Mikulicz   radnego wsi  Koryciski w sprawie: 

- wycinki topoli na drogach powiatowych Koryciski – Istok i Dubicze Cerkiewne – Stary Kornin. 

Wniosek Pana Włodzimierza Misiejuk   radnego wsi Dubicze Cerkiewne w sprawie: 

- modernizacji ulicy  Osiedlowej w Dubiczach Cerkiewnych. Radny nadmienił jednocześnie, że 

minęło już 25 lat od powstania osiedla, a ulice na osiedlu dalej są żwirowe i wyboiste. 

- budowy zajezdni przystankowej przy szkole w Dubiczach Cerkiewnych. 

Wniosek Pana Michała Kot  radnego wsi Dubicze Cerkiewne w sprawie: 

- ulicy w miejscowo Istok, która jest źle usytuowana i z ulicy woda trafia na podwórka. 

- odkrzaczenie drogi Istok – Jakubowo i Istok - Jagodniki. 

Wniosek Pana Jana Czmiel radnego wsi Jelonka w sprawie: 

- przebudowy zastawki na rzece Orlanka 

Wniosek Pani  Niny Oksentiuk radnej wsi Stary Kornin w sprawie: 

- naprawy drogi koło oczyszczalni w kierunku lasu 

Wniosek Pana Jerzego Karpiuk radnego wsi Werstok w sprawie: 

- naprawy drogi zagumiennej w Werstoku 



- dowiezienie żwiru w miejscu zawracania  się autobusu szkolnego na ulicy w Werstoku 

- naprawy drogi w kierunku uroczyska Dworskie w Wojnówce. 

 

Następnie głos oddany został Panu Mirosławowi Romaniuk -  Staroście  Hajnowskiemu. 

Starosta  podziękował za zaproszenie i poinformował, że wnioski dotyczące zadań powiatu będą w 

miarę możliwości realizowane. Obecnie na terenie Gminy Dubicze Cerkiewne są realizowane 

inwestycje drogowe, ale ze względu na złą sytuację pogodową nie wiadomo czy zostaną zakończone 

w terminie. Następnie podkreślił, że Starostwo spłaca obecnie kredyty, które były zaciągane w latach  

poprzednich i brak jest środków na kolejne inwestycje. Jeżeli chodzi o drogę obecnie budowaną 

Witowo - Długi Bród  są skargi odnośnie przepustów. Obecnie Urząd Gminy zobowiązał się do 

wykonania brakujących przepustów. Starosta podziękował za wsparcie i dofinansowanie inwestycji 

drogowych. W sprawie przeprowadzenia  scalenia na terenie miejscowości Dubicze Cerkiewne     

Starosta poinformował, że aby ubiegać się o dofinansowanie scalenia należy mieć złożonych co 

najmniej  90% wniosków, natomiast obecnie złożonych jest  66% wniosków. Starostwo robi wszystko, 

aby sprawa scalenia doszła do skutku, ale największe zadanie czeka właścicieli nieruchomości.  Pan 

radny Mikołaj Czykwin zaproponował, aby pracownicy Urzędu Gminy dotarli  do wszystkich tych, 

którzy nie złożyli jeszcze wniosków i namówili ich do złożenia wniosków dotyczących scalenia 

Starosta poinformował o możliwości budowy sieci ciepłowniczej w miejscowości Stary Kornin, czyli 

ogrzewania mieszkań z ciepła wytworzonego przez biogazownię w Starym Korninie. 

Pani Nina Oksentiuk (radna miejscowości Stary Kornin) poinformowała, że mieszkańcy wsi są 

zainteresowani podłączeniem się do sieci ciepłowniczej. 

Wójt Gminy poinformował, że należy zorientować się czy inwestycja jest opłacalna i jakie są koszty 

pośrednie, a także ubytki ciepła. 

Następnie wnioskował  do Starosty o naprawę ulicy Parkowej i część Głównej w Dubiczach 

Cerkiewnych, podkreślając że ulica Parkowa wymaga regulacji studzienek i wykonania warstwy 

wyrównawczej. 

 Następnie Pan Przewodniczący Rady zwrócił się do Starosty z prośbą, aby w czasie zimy drogi 

powiatowe na terenie Gminy Dubicze Cerkiewne nie były odśnieżane w ostatniej kolejności, gdyż 

ludzie pracujący mają problemy z dojazdem do pracy. 

W dalszej części głos zabrał Włodzimierz Pietroczuk radny sejmiku województwa podlaskiego. 

Pan radny nawiązał do problemu scalenia w miejscowości  Dubicze Cerkiewne potwierdzając, że 

jedynym sposobem regulacji i remontu drogi w tej miejscowości jest wykonanie scalenia gruntów. 

Problem jednak polega na tym, że brak jest środków i wystarczającej ilości zainteresowanych  

wykonaniem tego zadania.   

 

Do punktu 6 

 

do ppkt. 1 

Projekt uchwały  w sprawie obniżenia wysokości  stawki za zajęcie pasa drogowego na terenie  

Dubicze Cerkiewne.  Projekt został omówiony na komisji,  pytań nie zgłoszono, projekt po 

odczytaniu został poddany pod głosowanie. 

 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

 Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0. 



Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę: 

                                                          Uchwała nr 21.142.2017 

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne 

z dnia 31 października 2017 roku 

w sprawie ustalenia  stawek opłat  za zajęcie pasa drogowego dróg gminnych. 

 

 

do ppkt. 2 

Projekt uchwały w sprawie  stwierdzenia przekształcenia dotychczasowego Zespołu Szkolno  - 

Oświatowego w Dubiczach Cerkiewnych w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Dubiczach 

Cerkiewnych. Projekt uchwały został omówiony na komisji Rady Gminy   pytań nie zgłoszono, 

projekt po odczytaniu został poddany pod głosowanie. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

 Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę: 

                                                          Uchwała nr 21.143.2017 

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne 

z dnia 31 października 2017 roku 

w sprawie  stwierdzenia przekształcenia dotychczasowej Zespołu Szkolno  - Oświatowego w 

Dubiczach Cerkiewnych w ośmioletnią Szkołę Podstawową w Dubiczach Cerkiewnych. 

 

do ppkt. 3 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie Planu Rozwoju Lokalnego Gminy 

Dubicze Cerkiewne. 

Projekt uchwały został omówiony na komisji Rady Gminy   pytań nie zgłoszono, projekt po 

odczytaniu został poddany pod głosowanie. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

 Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy większością głosów podjęła uchwałę: 

                                                          Uchwała nr 21.144.2017 

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne 



z dnia 31 października 2017 roku 

 w sprawie zmiany uchwały w sprawie Planu Rozwoju Lokalnego Gminy Dubicze 

Cerkiewne na lata 2017-2027 

 

do ppkt. 4 

 Projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w 

Rodzinie oraz Ochrony Ofiar w Rodzinie  w  Gminie Dubicze Cerkiewne na lata 2017 – 

2022. 

Projekt uchwały został omówiony na komisji Rady Gminy   pytań nie zgłoszono, projekt po 

odczytaniu został poddany pod głosowanie. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

 Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0. 

 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę: 

                                                          Uchwała nr 21.145.2017 

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne 

z dnia 31 października 2017 roku 

w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar w Rodzinie  w  Gminie Dubicze Cerkiewne na lata 2017 – 2022. 

 

   do ppkt. 5 

Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy. 

Projekt uchwały został omówiony na komisji Rady Gminy   pytań nie zgłoszono, projekt po 

odczytaniu został poddany pod głosowanie. 

W głosowaniu jawnym wzięło udział 15 radnych. 

 Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę: 

                                                          Uchwała nr 21.146.2017 

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne 



z dnia 31 października 2017 roku 

w sprawie  w sprawie zmian w budżecie gminy na 2017 rok 

 

 do ppkt. 6 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubicze Cerkiewne na 

lata 2017 - 2033                       

Projekt uchwały został omówiony na komisji Rady Gminy pytań nie zgłoszono, projekt uchwały po 

odczytaniu został poddany pod głosowanie. 

W głosowaniu jawnym  wzięło udział 15 radnych. 

 Za podjęciem uchwały głosowało 15 radnych, przeciw-0, wstrzymało się -0. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że Rada Gminy jednogłośnie podjęła uchwałę: 

                                                          Uchwała nr 21.147.2017 

Rady Gminy Dubicze Cerkiewne 

z dnia 31 października 2017 roku 

w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Dubicze Cerkiewne na lata 2017 - 2020   

Do punktu 7 

Wójt zapowiedział, że przyjmuje wnioski do realizacji. 

1. Odnośnie ulicy Osiedlowej Wójt wyjaśnił, że wielokrotnie składane były wnioski o uzyskanie 

dofinansowania na wykonanie tej drogi, ale żaden z nich dofinansowania nie uzyskał. Koszt 

wykonania drogi to około 1 mln złotych. 

2. Sprawa budowy zatoczki autobusowej koło szkoły jest na etapie przygotowywania dokumentacji. 

3. Przy odwodnieniu drogi w miejscowości Istok zachodzi potrzeba  wejścia na grunty prywatne, a 

zatem wymagana będzie zgoda właścicieli działek. 

4. Droga Istok – Jagodniki jest obecnie przejezdna. Dokonano drobnych napraw i odkrzaczenia. 

5. Na drogę Jagodniki – Orzeszkowo został złożony wniosek do Lasów Państwowych na wykonanie 

tej drogi, ale okazało się, że droga geodezyjnie jest za wąska i należałoby dokonać poszerzenia drogi 

poprzez wywłaszczenie właścicieli. 

6. Do Lasów Państwowych został również złożony wniosek na dofinansowanie remontu drogi 

Tofiłowce – Rutka. Remont drogi jest konieczny min. ze względu na to, że jeździ tam autobus szkolny. 

Do punktu 8 

W sprawach różnych głos zabrał Sławomir Kulik, który zgłosił, że przy posesji Pana 

Niewiadomskiego w Dubiczach Cerkiewnych nastąpił wyciek wody z sieci wodociągowej. 

Następnie głos zabrał Pan Wiktor Kendyś i zapytał co dalej ze zmianą nazwy miejscowości Krugłe. 

Głos zabrał radny sejmiku W. Pietroczuk, który poinformował, że będzie remontowana droga krajowa 

Bielsk Podlaski – Połowce. Ponadto poinformował, że rozpoczął się też remont drogi Nr 685 

Nowosady - Zabłudów. Budowa została podzielona na 2 etapy. Na pierwszej części Zabłudów – 



Żywkowo prace już się rozpoczęły, natomiast na odcinku Nowosady - Żywkowo ciągle trwa 

procedura przetargowa. Przygotowywana jest też dokumentacja na budowę drogi Zwodzieckie-_ 

Juszkowy Gród. Dofinansowanie otrzymał też SP ZOZ w Hajnówce na remont SOR-u i Intensywnej 

terapii. Zarząd Województwa ma się też zająć sprawą remontu linii kolejowej Hajnówka – Białowieża. 

Jako kolejny głos zabrał Pan Andrzej Podgajecki – Za-ca Komendanta  Placówki Straży Granicznej 

w Dubiczach Cerkiewnych, który zapytał czy radni mają jakieś prośby i uwagi dotyczące działania 

Straży Granicznej na terenie Gminy Dubicze Cerkiewne. Ponadto podziękował za współpracę między 

Placówką Straży Graniczne, a samorządem gminnym. 

 

Do punktu 9 

 W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady Gminy podziękował 

radnym i osobom zaproszonym za udział w sesji, po czym o godzinie 15:35 zamknął obrady  21 Sesji 

Rady Gminy. 

 

                                                                                                  Przewodniczący Rady Gminy 

                                                                                                               Jerzy Karpiuk 

Protokołowała: Ludmiła Pietruczuk       

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


